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Referat 
 

1. Valg af dirigent  

Mads Olsen bøde velkommen til de fremmødte repræsentanter og gæster. 

Mads Olsen indstillede Birte Rasmussen som dirigent. 

Birte Rasmussen blev valgt og konstaterede at mødet er rettidigt indkaldt i henhold til vedtægterne. 

 

 

2. Formanden og de nedsatte bestyrelsesudvalg aflægger beretning  

3. Formanden fremlægger til godkendelse bestyrelsens strategiske arbejde for den kommende periode  

Mads Olsen supplerede den skriftlige beretning: 

Jeg vi ikke gentage hvad der står i den skriftlige beretning, men vil i dag tage udgangspunkt i forbundets 
vision: ”Volleyball Danmark vil være det mest innovative og servicemindede forbund, som skaber optimale 
muligheder for volleyball og fremtidens klubber.” 

Innovativ betyder for os at være omstillingsvillig og kunne gøre ting på nye måder. Det har vi historisk set 
været gode til. Et eksempel er vores Kidsvolley, som startede som et projekt og blev særdeles bæredygtigt. 
Vi vil gerne have projekter der er vedvarende, og arbejder ud fra det. F.eks. håber vi Ramasjangvolley og 
Cityvolley kan give flere medlemmer i klubberne. 

Vi har ændret på vores kommercielle strategi, da det ikke er nemt at få folk til at støtte en sport der ikke er 
særlig eksponeret i medierne. Vi må erkende, at vi ikke er særligt synlige uden for volleyballmiljøet. Vi har 
arbejdet mere netværksbaseret og har i dag 26 kommercielle samarbejdspartnere. På lang sigt skal det 
gerne give endnu flere penge til forbundets arbejde. 

Vi har fastansat ungdomslandsholdstrænere for at styrke udviklingen og sammenhænget. Vi arbejder også 
med støtte fra internationale organisationer, og det har givet støtte til en landstræner i beachvolley. 

Vi har gentænkt konceptet for beachvolley touren, da vores hovedsponsor stoppede. Vi deltager i DM-ugen 
med DM for beachvolley, og slutter sæsonen med en Tour Finale. Det tror vi hjælper ti len større 
eksponering. 

Hvordan servicerer vi klubberne? Og gør det billigere for klubberne? Vi lavede for et par år siden en ny 
gebyrstruktur i samarbejde med repræsentanter for kredsene, hvor vi fokuserede på at det blev billigere for 
klubber med ungdomsarbejde. Samlet set er det blevet billigere for klubberne. 

Aftaler med Sportway, Mikasa og Andelskassen vil føre penge og bolde tilbage til klubberne. Fansponsor er 
et nyt tiltag der giver mulighed for akkumulering af midler til den enkelte klub, med princippet at mange små 
bække gør en stor å. 
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Rekruttering i klubberne er vigtig. Det kræver frivillige, og de hjælpes godt af, at have ansatte i klubben. 
Vores konsulenter hører gerne fra klubberne om ideer og ønsker til hjælp. Bestyrelsen har afsat en pulje af 
til støtte af projekter der understøtter dette.  

En beretning kommer også til at omhandle økonomien og kvindelandsholdets situation. Økonomien bliver 
gennemgået i forbindelse med regnskabet. 

Bestyrelsen har siden 2019 arbejdet med en genopretning af økonomien, og det lykkedes før tid. Samtidigt 
har vi indført 4-årige budgetperioder svarende til perioden for tildelingen af strategimidler fra DIF, som 
udgør ca. en tredjedel af vores indtægter. Imidlertid varierer udgifterne til landsholdsaktiviteter fra år til år. 

Som beskrevet i den skriftlige beretning har bestyrelsen måtte prioritere midlerne, og har prioriteret at 
herrelandsholdet skulle have de bedst mulige forberedelser til EM, som vi kvalificerede os til. 

Vi har ikke med de foreliggende budgetter kunnet garantere, at begge landshold spiller EM-kvalifikation i 
2024, der er ikke aget stilling til hvilket landshold der kan. Kvindelandsholdet har meddelt, at de ikke 
ønskede et reduceret program i 2023 uden garanti for at deltage i EM-kvalifikation i 2024. Det er vigtigt at 
understrege, at det ikke er bestyrelsen, der har valgt at der ikke er aktiviteter for kvindelandsholdet i 2023. 

Det har været en nødvendig men svær beslutning, at prioritere midlerne. Det koster mange penge at være 
med i en officiel turnering – op mod en million kr. 

På sociale midler blev der skrevet meget om at pengene skulle skaffes. F.eks. ”kan vi ikke bare fyre en 
konsulent?” Nej for vi skal leve op til vores strategi, som er bundet op på vores aftale med DIF, og her er 
konsulenternes arbejde vigtigt. 

Til sidst en tak til bestyrelsen for et godt samarbejde. 

Tak til alle jer i klubberne, som vi i bund og grund arbejder for. 

 

Herefter åbnede dirigenten for spørgsmål og kommentarer. 

Niels Erik Broberg, SVBK. Nu har vi underskud igen. Vi har 3 spørgsmål: 

• Har VD vist rettidig omhu i forhold til underskuddet? 
• Hvordan vil man sikre at tiltag hjælper? 
• Kan klubberne have tillid til at det ikke sker igen? 

Mads Olsen: En stor del af underskuddet var budgetteret. Vi vidste tidligt på året at Beachtouren ville 
mangle sponsorer/indtægter, men der kunne ikke spares et tilsvarende beløb – effekt af besparelser 
kommer ikke straks.  

Der har været vanskeligheder i IKC med at levere ydelser til tiden.  

Vi er ikke så afhængige af enkelte store sponsorer. 

Jacob Petersen. Har gebyrændringer og konsulenternes arbejde givet flere medlemmer. hvordan sikrer vi 
kerneydelser?  
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Mads Olsen: Det er svært at opstille konkrete mål, og leve op til. Indsatsen skal gerne skabe værdi, men 
svært at svare med konkrete tal. Det er stadig hos klubberne det primære arbejde er, men vi skal 
understøtte. 

Ulrik Hesse: Gebyromlægning var begrundet i at der ville komme flere medlemmer. En del af underskud har 
man kendt ved sidste års repræsentantskabsmøde, og burde være italesat dengang. Kan man ikke finde 
penge andre steder end ved at nedprioritere kvindelandsholdet? Kan man gå til DIF? Hvorfor er det snævert 
en landsholdspulje? 

Mads Olsen: Effekten af gebyromlægning er for tidligt at sige. Det blev sagt på mødet sidste år, at vi kom til 
at mangle beachtour-sponsor. Tilskud fra DIF strategiaftaler er bundet op på forpligtelser i ansættelser 
mm. 

Karen Bonnesen: Savner noget fra udvalget. Foreslår, at vi under eventuelt drøfter hvad gebyrerne betyder 
for klubbers medlemmers rekruttering. Kunne man prioritere seniorlandshold frem for ungdomslandshold? 
Tilbud om at hjælpe står stadig ved magt. 

Mads Olsen: Hvis vi skærer ungdomslandshold væk, kan vi skære den gren over vi sidder på, og tabe den 
næste generation. 

Erik Kreuzfeldt: Vil gerne kvittere for det gode arbejde gennem årene – spændende at følge. Kritik af 
kommunikation. Ønsker en tidligere udmelding som det er. Fortæl det som det er – mere åbenhed. Forslag 
om at skrive mere uddybende offentlige referater. Forslag om at genindføre kvartalsvise møder med 
kredsene. 

Mads Olsen: Vi lægger os fladt ned vedr. kommunikation. Vi har beslutningsreferater. Vi tager referatform 
op. Budget kan fremadrettet offentliggøres.  

Søren Stein Brinck: Tak til bestyrelsen for det store arbejde. Ønsker mere åbenhed løbende, så man kan 
undgå frustrationer grundet manglende viden. 

Michael Bendix: Hvor henter vi ind hvad der ikke længere kommer licens for beachvolleyspillere? 

Jesper Jørgensen: VD’s andel af stævnegebyret blev større. Men der kom færre indtægter. Vi skal kigge på 
fordeling igen efter årets tour. 

Jacob Petersen: Er der en forklaring på hvorfor vi ikke kan få Team Danmark støtte? 

Mads Olsen: DIF har lagt elitestøtte hos TD, og jeg drøfter det jævnligt med DIF. 

Annika Hastings: Tak for VD’s positive fokus på Beachvolleyball udvikling. Der er mange interne aktiviteter i 
de store beachvolleyklubber, som kan gøre at folk fravælger touren. Er der et mål for kvindelandsholdet, 
f.eks. ligestilling. 

Prioritering af midler handler også om sportsligt niveau. F.eks. prioriteres kvinderne i Beachvolleyball. Som 
udgangspunkt vil vi det samme for begge køn. 

Søren Stein Brinck: Bakker op, om det er vigtigt at få kvindelandsholdet tilbage. 

Beretning godkendt. 

 

mailto:info@volleyball.dk


 
Volleyball Danmark 

Idrættens Hus 
 DK-2605 Brøndby 
       info@volleyball.dk 

 
Side 5 af 10 

 

 
 

Volleyball Danmark 

Repræsentantskabsmøde 2023 

14. maj 2023 i Middelfart 

 

4. Forelæggelse af årsrapport til godkendelse  

Morten Refsgaard gennemgik årsrapport. 

Ulrik Hesse: Tak for gennemgang. Ønsker præsentationen offentliggøres. Hvorfor står indtægter for 
Beachvolley et andet sted end indtægter for indendørs turnering? Er det turneringsindtægter der dækker 
administrationen? 

Morten Refsgaard: Det er historisk, og for at vise sammenhænget i touren. 

Ulrik Hesse: Hvorfor skal overhead i indendørs være meget større end i Beachvolleyball? Kan det gøres 
anderledes? 

Morten Refsgaard: Det kan godt diskuteres hvem der bidrager med overhead. 

Mads Olsen: Beachvolleyball er en lille del af forbundet. 

Annika Hastings: vi skal have flere børn til at spille beachvolley. Pas på at sætte  

Mads Olsen: Vi skal netop i gang med kids-beachprojekt. 

Søren Brinck: Bliver fællesudgifter ikke delt ud på områder? 

Morten Refsgaard: Det gør det ikke, men lønudgifter. 

Jacob Petersen: hvorfor stor stigning i løn og administration under administration fra 2021? 

Morten Refsgaard: Ansættelser, feriepengeforpligtelser og hjemsendelsestilskud i 2021 

Johannes Elbæk: Hvor meget betyder aktivering fa IT 

Morten Refsgaard 217.000 kr. 

Regnskab godkendt. 

 

Morten Refsgaard Refsgaard gennemgik budget for 2023 sammenholdt med resultat 2022. 

Erik Kreuzfeldt: hvordan afviger sponsorindtægter i forhold til budget? 

Jesper Jørgensen: Det bliver bedre i 2024. vi kan ikke offentliggøre størrelsen fa de enkelte aftaler. 

Michael Bendix: Hvordan finansieres forskellen på indtægter og udgifter under Bredde og Udvikling? 
Hvordan forholder klubberne sig i forhold til evt. aftaler med banker i forhold til aftale med Andelskassen. 

Morten Refsgaard: Bredde og udvikling dækkes ind via DIF tilskud. Der er ikke eksklusivitet i aftalen med 
Andelskassen. 

Mats Björkmann: Hvordan svinger landsholdsbudget gennem årene? Hvordan hænger DIF-tilskud sammen 
med talentindtægter eller udgifter? Opfordrer til mere detaljerede noter. 

Morten Refsgaard: Svært at budgettere frem af tiden. 
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Dirigenten: foreslår, at budgetmateriale sendes ud inden repræsentantskabsmøde. 

Karen Bonnesen: Vil administrationsudgifter være de samme som fremover i 2023? Svært at leve op til krav 
vedr. Andelskassen. 

Morten Refsgaard: Administrationsudgifter vil forventeligt være på samme niveau. 

Mads Olsen: Vi skal starte et sted med ligasponsorat mm.  

Morten Refsgaard præsenterede bestyrelsens målsætning indtil 2025. 

Frederik Kreuzfeldt: Har man en strategi ved evt. kvalifikation til EM? Ønsker en strategi. 

Mads Olsen: Vi bliver nødt til at se hvad der er penge til. 

Jacob Petersen: Kan vi gå frem i budgetperiode for landsholdet? 

Mads Olsen: Vi kan ikke bruge penge vi ikke har, og derfor skal vi have en egenkapital. 

Mats Björkmann: Vi savner en strategi, hvor vi tager højde for evt. kvalifikation. 

Mads Olsen: hvis et hold kvalificerer sig til EM, deltager vi. 

 

 

5. Behandling af eventuelle forslag  

a. Bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer.  
b. Forslag fra ASV, Holte og DHV vedr. gebyrer. 
c. Forslag fra DHV vedr. dopingsager. 

 

5.a. Bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer 

Mads Olsen motiverede forslaget. 

Vedtægtsændringer blev enstemmigt vedtaget. 

 

 

5.b. Forslag fra ASV, Holte og DHV vedr. gebyrer 

Søren Stein Brinck motiverede forslaget. 

Mads Olsen: Opkræves den tidligere personlige licens hos spillerne som kontingent? 

Søren Stein Brinck: Delvist. 

Michael Bendix: Det er ikke muligt hos os. 

Erik Kreuzfeldt: Arbejdet blev bl.a. indført for at få flere breddeklubber og hold. Kan støtte forslag 1. Kan ikke 
støtte forslag 2, de store klubber har et ansvar for udviklingen. 
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I Ikast er licens lagt oven i kontingent. 

Ulrik Hesse: Er på linje med forslaget. Spørgsmålet er om en lille klub er vigtigere end flere hold i de store 
klubber. Hvad er det vi vil? 

Vicky Linnet Rahbek Andersen: Som repræsentant for en lille /mellemstor klub er det vigtigt ikke at skubbe 
udgifter til disse klubber. Som bestyrelsesmedlem er jeg med på at se på strukturen. 

Mads Olsen: Der har været ønske om at slippe for personlig licens. Der har været ønske om at gøre det 
billigere for ungdom og bredde. Samlet set er det blevet billigere for klubberne 

Søren Stein Brinck: Det er for dyrt at spille i liga. 

Karen Bonnesen: Ønsker større gennemskuelighed. 

Michael Bendix: Det ville være bedre med licens i hvert fald i liga og DT. 

Dirigenten satte forslag 1 til afstemning. 

Forslag 1 blev enstemmigt vedtaget. 

 

Yderligere drøftelse vedr. forslag 2  

Helle Holm Nielsen: Svært at finde ud af konsekvenserne ved forslaget. 

Niels Erik Broberg: lad os se hvordan det virker før det skal laves om. 

Mads Olsen: Der er lavet regnemodeller for hvem der fik glæde af forslaget. Vi må se om det kan blive 
billigere at spille i ligaen. Pengene går til volleyball aktiviteter. Vi har redskabet til at erstatte den personlige 
licens med f.eks. Fansponsorat. 

Ulrik Hesse: Glæder os over til at se tallene jf. forslag 1. 

Michael Bendix: den øgede udgift opvejes ikke af den sparede licens. 

Søren Stein Brinck: Det er ikke et spørgsmål om licens, men at der bliver set på det. 

Hans Christian Jespersen: Vil gerne være med til at betale til landshold. De enkelte sektioner skal løbe rundt 
i sig selv. 

Mads Olsen: Synes ikke at ansvaret for at skaffe penge ensidigt skal lægges hos forbundet. 

Karen Bonnesen: Det er dyrt at drive elite  

Michael Bendix: Det er blevet dyrere at spille Elite. 

Dirigenten påpegede at forslaget var vagt. Kan det tages op næste år 

Mads Olsen: Forstår intentionerne, men anbefaler det ikke. 

Simon Skytte: Vil godt have belyst, men er ikke enig i at omlægge gebyr. 

Erik Kreuzfeldt: Det drejer sig om en strategisk beslutning. Det må være svært at arbejde med et forslag 
man ikke er enig i 
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Lotte Seirup: Det er ærgerligt hvis konsekvensen bliver at vi mister flere divisionsspillere. 

Mads Olsen: Bestyrelsen kan selvfølgelig godt arbejde med forslaget og inddrage andre. Jeg hører, at folk 
vil betale for sig selv, men ikke for andre. 

Thomas Hesselholt: Mener godt forslaget kan bringes til afstemning. 

Søren Stein Brinck: Efterlyser balance. Vi vil gerne bidrage mere – det er nemmere at få ungdomsspillere til 
at betale mere. 

Forslag 2 blev sat til afstemning: 

• 7 stemmer for 
• 10 stemmer imod 
• 3 stemmer ikke 

Forslag 2 blev således ikke vedtaget. 

 

5.c. Forslag fra DHV vedr. dopingsager 

Søren Stein Brinck motiverede forslaget. 

Mads Olsen: Vi oplyser gerne generelt, men kan ikke gå ind i specifik sagsbehandling. 

Forslaget blev frafaldet, idet administrationen supplerer oplysningerne på hjemmesiden. 

Erik Kreuzfeldt: Opfordrer til mere information på flere fronter. 

 

 

6. Fastsættelse af kontingentsatser for medlemmer  

Mads Olsen begrundede stigningen som følge af pristalsregulering. 

Bestyrelsens forslag til kontingentsatser sæson 2024-25: 

Årligt kontingent per klub Sæson 2022-23 Sæson 2023-24 Sæson 2024-25 
Basismedlemskab 0 kr. 0 kr. 0 kr. 
Medlemskontingent indslusning 600 kr.  600 kr. 650 kr. 
Medlemskontingent 1-14 medlemmer 600 kr. 600 kr. 650 kr. 
Medlemskontingent 15-29 medlemmer 1.200 kr. 1.200 kr. 1.350 kr. 
Medlemskontingent 30-49 medlemmer 2.000 kr. 2.000 kr. 2.200 kr. 
Medlemskontingent 50-74 medlemmer 3.000 kr. 3.000 kr. 3.300 kr. 
Medlemskontingent 75-99 medlemmer 4.000 kr. 4.000 kr. 4.400 kr. 
Medlemskontingent 100-149 medlemmer 6.000 kr. 6.000 kr. 6.600 kr. 
Medlemskontingent 150-199 medlemmer 8.000 kr. 8.000 kr. 8.800 kr. 
Medlemskontingent 200+ medlemmer 10.000 kr. 10.000 kr. 11.000 kr. 
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Øvrige medlemmer 0 kr. 0 kr. 0 kr. 
 

Kontingentsatser som foreslået for sæson 2024-25 blev enstemmigt vedtaget. 

 

 

7. Valg af forperson for 2 år (kun ulige årstal)  

 Mads Olsen på valg. Villig til genvalg. 

Mads Olsen genvalgt uden modkandidater. 

 

 

8. Valg af næstforperson for 2 år (kun lige årstal)  

Ikke aktuelt (Jørgen Bentzen ikke på valg). 

9. Valg af Økonomiansvarlig for 2 år (kun lige årstal) 

Ikke aktuelt (Morten Refsgaard ikke på valg). 

 

 

10. Valg af 2-3 bestyrelsesmedlemmer for 2 år 

 Karin Iversen på valg. Villig til genvalg. 

Robert Mikelsons på valg. Villig til genvalg. 

Jens Larsen opstillede og villig til valg. 

Karin Iversen, Robert Mikelsons og Jens Larsen blev valgt uden modkandidater. 

(Louise Holm Sommer og Vicky Linnet Rahbek Andersen ikke på valg.) 

 

 

11. Valg af revisor  

 Bestyrelsen indstiller genvalg af ”EY godkendt revisionspartnerskab”. 

”EY godkendt revisionspartnerskab” blev genvalgt uden modkandidater. 
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12. Valg af 1 medlem til Volleyball Danmarks Appelinstans for 3 år  

 Sanne Olesen på valg og ønsker ikke genvalg, men opstiller som suppleant.  

Mette Haagensen opstiller som kandidat, og indstilles til valg. 

Mette Haagensen blev valgt uden modkandidater. 

 

 

13. Valg af 1 suppleant til Volleyball Danmarks Appelinstans for 3 år  

Mette Haagensen på valg, og blev valgt som medlem.  

Sanne Olesen indstilles til valg som suppleant. 

Sanne Olesen blev valgt uden modkandidater. 

 

 

14. Valg af 2 medlemmer til Volleyball Danmarks Disciplinærinstans for 3 år  

• Teis Corneliussen (jurist) på valg. Villig til genvalg og indstilles til valg. 
 

• Finn Niemann på valg og ønsker ikke genvalg.  
Tina Brauner opstiller som kandidat og indstilles til valg. 

Teis Corneliussen og Tina Brauner blev valgt uden modkandidater. 

 

 

15. Eventuelt.  

Andreas Jung: Tak til bestyrelsen for arbejdet. Vil gerne bidrage med 100 kr. pr. medlem. Opfordrer til at 
man afsøger alle muligheder når vi mangler penge. Opfordrer til at vi arbejder sammen i krisetider. 

Dirigenten takkede for et godt møde og ser med fortrøstning på volleyballens fremtid. 

Mads Olsen takkede Birte Rasmussen for at styre forsamlingen godt igennem mødet. 
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